
J E G Y Z İ K Ö N Y V 
 
Készült: Szentistván nagyközség képviselı-testületének 2010. február 26. napján készült 
ülésén 
 
Helye: Szentistván nagyközségi Önkormányzat tanácskozó terme 
 
Jelen vannak: Ördög Jakab polgármester, Koncz József alpolgármester, Aranyosi Imre, Dr. 
Béres Imre Sándor, Dobóné Koncz Judit, Fekete Tamás, Holló József, Kampel Lászlóné, Kiss 
Lajos, Turcsányi Béláné képviselık. 
Tanácskozási joggal meghívott vendégek Tóth Imréné dr. jegyzı, Koncz Mártonné aljegyzı, 
Juhászné Sánta Zsuzsa pénzügyi csoportvezetı. Nyeste Józsefné és Sárosi Tibor nem 
képviselı bizottsági tagok. 
Távolmaradását elızetesen bejelentette: Galambos Lajosné óvodavezetı 
 

I. NAPIREND ELİTT 
 
Ördög Jakab polgármester köszönti a megjelenteket és megállapítja, hogy az ülés 
határozatképes. Jegyzıkönyv vezetésével megbízza Koncz Attiláné Tanner Zsuzsanna 
elıadót. Jegyzıkönyv hitelesítésére felkéri Kiss Lajos és Koncz József képviselıket. 
Javaslatot tesz a meghívóban feltüntetett napirend elfogadására. 
 
A képviselı-testület tagjai 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül elfogadták 
az alábbi napirendet. 
 

N A P I R E N D 
 
Tárgy:           Elıterjesztı: 
 
1./ Javaslat civil szervezetek támogatására.      Ördög Jakab 
           polgármester 
 
2./ Javaslat az önkormányzat 2010. évi költségvetésére- rendeletalkotás  Ördög Jakab 
           polgármester 
 
3./ Javaslat a szociális igazgatásról és gyermekjóléti önkormányzati rendelet  Ördög Jakab 
szükség szerinti módosítására (szociális étkeztetés térítési díja is)   polgármester 
 
4./ Tájékoztató lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról          Tóth Imréné dr. 
           jegyzı 
 
5./ Indítványok, javaslatok 
 
 

II.  NAPIREND TÁRGYALÁSA 
 
1./ Tárgy: Javaslat civil szervezetek támogatása 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítést nem kíván tenni. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı javasolja, hogy a TITAN SE második félévi támogatására a 
késıbbi ülésen térjenek vissza, mivel az egyesület a megítélt összeg kétszeresét igényelte. 
 
A képviselı-testület 10 egybehangzó igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül 
meghozta a soron következı határozatát 
 

Szentistván nagyközség képviselı-testületének  
11/2010.(II.26.) számú határozata 

 
 
 Tárgy: Civil szervezetek támogatása 
 
.A képviselı-testület a településen mőködı civil szervezetek 2010. évi támogatási igényét 
megtárgyalta és a  
 
- TITAN SE részére       750 e Ft 
- Polgárır Egyesület részére      700 e Ft 
- Karcos Murci Egyesület részére      150 e Ft 
- Gyöngyösbokrétás Egyesület részére    150 e Ft 
- İszirózsák népdalkör részére       50 e Ft 
- Szentistváni Gyermekekért Alapítvány részére     50 e Ft 
- Postagalambsport Egyesület részére      50 e Ft 
 
mőködési támogatást állapít meg. 
 
Utasítja jegyzıjét, hogy a támogatott szervezetekkel a támogatási megállapodást kösse meg, 
melyben írja elı az elszámolási kötelezettséget. 
 
Határidı: azonnal 
Felelıs: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
 
2.) Tárgy:  Javaslat az önkormányzat 2010. évi költségvetésére – rendeletalkotás 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, 
hogy 3,6 M Ft-tal kevesebb az a támogatás, melyet a Többcélú Társulástól kap az 
önkormányzat oktatási társulása. 
Felkéri Dobóné Koncz Juditot a Pénzügyi Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság 
állásfoglalását. 
 
Dobóné Koncz Judit bizottsági elnök elıadja, hogy a Pénzügyi bizottság a szerdai ülésén 
megtárgyalta a rendelet-tervezetre tett javaslatot és a képviselı-testületnek módosítás nélkül 
javasolja elfogadni. 
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Koncz József alpolgármester érdeklıdik, hogy a Török-tanyai út felújításhoz a szentistváni 
Mezıgazdasági Zrt. által átvállalt pénzösszeg milyen formában szerepel a rendelet-
tervezetben. 
Látható, hogy a válság elérte az önkormányzatot is, riasztónak tőnhet az 52 M Ft-os hiány, 
mégis kezelhetınek tőnik a költségvetés. A válság ellenére az a véleménye, hogy a képviselı-
testület próbál elıre tekinteni és haladni, fejleszteni. 
 
Kiss Lajos képviselı megállapítja, hogy szerepelnek létszámadatok az elıterjesztésben. 
Köztudott, hogy az önkormányzattól nyugdíjba vonult egy személy. Arról érdeklıdik, hogy a 
késıbbiek során betöltésre kerül-e ennek a személynek a státusza. Olyan szakembert javasol 
alkalmazni, aki „ezermester”, mert ez az önkormányzatnak jelentıs megtakarítás lenne. 
Sajnos az oktatási társulás településein lényegesen csökken a gyermeklétszám. Többször 
hangoztatta már, hogy a beíratkozó elsı osztályosok létszáma a Tiszai településeken összesen 
csak 5 fı. Véleménye szerint részletesen meg kell nézni a Társulás három tagintézményének 
épületét, hogy melyik épületbe érdemes beruházni, hogy a költségek ne növekedjenek tovább. 
Felveti, hogy a következı tanév kezdéstıl a napközi és menza térítési díjak befizetése elıre 
történjen. 
 
Válaszadás 
 
Ördög Jakab polgármester válaszában elmondja, hogy a napokban történt meg az út 
felújítással kapcsolatban az utóellenırzés és a támogatási szerzıdés módosítása néhány ezer 
forint fel nem használása miatt. Az önerı már a múlt évben rendelkezésre állt, mert a 
Mezıgazdasági Zrt. 2009. decemberében átutalta a 6,6 M Ft-ot és ez az összeg került elıször 
rendezésre a kivitelezı felé. A személyi kérdéssel kapcsolatban elıadja, hogy jelenleg 
közmunkásokkal tudja az önkormányzat ellátni a munkát és a nyári idıszakra rendezıdik a 
státusz. Egyetért Kiss Lajos képviselıvel, hogy a Társulás kérdését meg kell vizsgálni és ez 
évben el kell dönteni hogyan tovább. A soron következı együttes ülésen döntési helyzetbe 
kell hozni a többi önkormányzatot. Megköszöni az intézmények dolgozóinak hatékony, 
takarékos munkáját 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı rendeletét 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG KÉPVISEL İ-TESTÜLETÉNEK 
3/2010.(III.01.)számú rendelete 

 
az önkormányzat 2010. évi költségvetésérıl 

 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
3.) Tárgy:  Javaslat a szociális igazgatásról és gyermekjóléti önkormányzati rendelet szükség 
szerinti módosítására (szociális étkezés térítési díja is) 
Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Ördög Jakab polgármester szóbeli kiegészítésében elmondja, hogy a rendelet tervezet két 
részbıl áll, mellékletében szerepel a szociális étkezés térítési díja. Felkéri Kiss Lajos 
SZOMIS Bizottság elnökét, hogy ismertesse a bizottság állásfoglalását. 
 
Kiss Lajos bizottsági elnök tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy a SZOMIS Bizottság 
a szociális rendelet módosítását egyhangúlag elfogadásra javasolja. 
 
Mivel kérdés, hozzászólás nem érkezett Ördög Jakab polgármester szavazást kezdeményez. 
 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta 
következı rendeletét: 
 

SZENTISTVÁN NAGYKÖZSÉG KÉPVISEL İ-TESTÜLETÉNEK 
4/2010. (III.01.) számú rendelete 

 
A szociális igazgatásról és ellátásokról szóló 4/2009. (III.23.) számú rendeletének 

módosítására. 
 
(A rendelet szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
4./ Tárgy:  Tájékoztató a lejárt határidejő határozatok végrehajtásáról 
Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva) 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı az elıterjesztéshez szóbeli kiegészítést nem kíván tenni. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 

A tájékoztatást a képviselı-testület jóváhagyólag tudomásul vette. 
 
 
Ördög Jakab polgármester 10 perc szünetet rendelt el. 
 
 Szünet után 
 
 
5./ Tárgy:  Indítványok, javaslatok 
 
a./ Ördög Jakab polgármester tájékoztatja a képviselı-testület tagjait, hogy korábbi kérésre a 
Borsod Volán Rt. a 13.00- kor Szentistvánról induló járatát 2010. április 1. napjától feltétel 
nélkül 12.50 perckor indítja mindhárom naptípusban. 
 
b./ Határozati javaslat közbeszerzési eljárás megindítása 
     Elıterjesztı: Ördög Jakab  polgármester 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
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Ördög Jakab polgármester elıadja, hogy a Napközi Otthonos Óvoda akadálymenetesítésre 
közbeszerzési eljárás megindítása vált szükségessé. Az eljárás az elızı évek gyakorlatának 
megfelelıen történik. 
 
Kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı határozatát: 
 

Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
12/2010.(II.26.) számú határozata 

 
Tárgy:  Közbeszerzési eljárás megindítása 

 
(A határozat szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
c./ Határozati javaslat az oktatási intézmények fenntartásával kapcsolatos  
    döntések meghozatalára. 
    Elıterjesztı: Tóth Imréné dr. jegyzı 
 
(Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva.) 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı az elıterjesztéshez szóbeli kiegészítést nem kíván tenni. 
 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta soron 
következı határozatát. 
 

Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
13/2010. (II.26.) számú határozata 

 
Tárgy:  Az oktatási intézmények fenntartásával kapcsolatos döntések meghatározása. 

 
Szentistván nagyközségi Önkormányzat Képviselı-testülete a Közoktatásról szóló 1993. évi 
LXXIX. törvény, valamint a 11/1994. (VI.8.) MKM rendelet 15 és 16. §-ában, továbbá az 
oktatási intézmények társulási megállapodásában foglaltak figyelembe vételével 
2010. április 22. napján 8-16 óra és 2010. április 23. napján 8-12 óra közötti idıpontban 
határozza meg a Szentistváni Napközi Otthonos Óvoda és az István Király Általános Iskola 
2010/2011-es nevelési-oktatási évre történı beiratkozás idıpontjaként. 
 
Utasítja a Képviselı-testületet az érintett intézmények vezetıit a határozat végrehajtása iránt 
szükséges intézkedés megtételére. 
 
Határidı: azonnal, illetve 2010. április 23. 
Felelıs: Napközi Otthonos Óvoda és István Király Általános Iskola vezetıje 
 
d./ Határozati javaslat a Remondis Tisza Kft. által indított hulladék szállítási díj 
     kompenzáció tárgyában indult jogvita rendezésére. 
     Elıterjesztı: Ördög Jakab polgármester 
 
Az elıterjesztés szövege írásban a jegyzıkönyvhöz csatolva. 
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Ördög Jakab polgármester szóbeli tájékoztatásában elıadja, hogy az önkormányzat által 
megküldött ajánlatot a Remondis Tisza Kft. nem fogadta el, de helyette két másik egyezségi 
ajánlatot kínálnak fel az önkormányzatnak. Az elıterjesztés részletesen tartalmazza a két 
verziót. Véleménye az, hogy a képviselı-testület a korábban tett ajánlatát tartsa fent, mely 
szerint 3 éven keresztül – részletekben – kerüljön megfizetésre a  3.597.755,- Ft késedelmi 
kamat és egyéb járulékok nélkül. 
 
Holló József képviselı érdeklıdik, hogy a 2008. január 1 és április 30 közötti idıszakra 
követelt díjkompenzációs összeg megfizetését is elismeri az önkormányzat. 
 
Ördög Jakab polgármester emlékezteti a testület tagjait, hogy 2007. május 1-tıl egy éves 
idıtartamra a képviselı-testület megállapította a szemétszállítási díj összegét. 
 
Több kérdés, hozzászólás nem volt. 
 
A képviselı-testület 10 igen szavazattal, ellenszavazat és tartózkodás nélkül meghozta 
következı határozatát: 
 

Szentistván nagyközség Képviselı-testületének 
14/2010. (II.26.) számú határozata 

 
Tárgy:  Remondis Tisza Kft. által indított hulladék szállítási díj kompenzáció 

tárgyában indult jogvita rendezése 
 
A képviselı-testület az elıterjesztés alapján megtárgyalta a Remondis Tisza Kft. által 
Szentistván nagyközség Önkormányzata ellen indult peres eljárás befejezése érdekében tett 
egyezségi ajánlatokat. 
A testület az önkormányzat ellen indított díj kompenzációs jogvita lezárására tett egyezségi 
ajánlatot nem fogadja el, fenntartja korábbi ajánlatát.  
Felhatalmazza a polgármestert, hogy a döntésrıl értesítse az ellenérdekő felet. Amennyiben a 
Remondis Tisza Kft. nem fogadja el a képviselı-testület korábban tett ajánlatát, felhatalmazza 
a képviselı-testület az önkormányzat perbeli képviseletét ellátó Tóth Imréné dr. jegyzıt, hogy  
peres eljárás folytatása esetén az alperes képviseletében viszont-keresetet terjesszen elı a 
felperes Remondis Tisza Kft-vel szemben, melyben kezdeményezze annak bírósági 
megállapítását, hogy a szindikátusi szerzıdés, illetve hatályban lévı szolgáltatási szerzıdés 
hulladékszállítási díj megállapítására vonatkozó rendelkezései jogszabályba ütköznek és a 
felperes 2008. évi díjkalkulációja nem felelt meg az érvényes jogszabályi rendelkezéseknek. 
A képviselı-testület felhatalmazza az önkormányzat jogi képviselıjét, hogy a viszontkereset 
alátámasztására – szükség esetén – kezdeményez jogi szakértı kirendelését az eljáró 
bíróságnál. 
 
Felelıs: polgármester és az önkormányzat jogi képviselıi minıségében eljáró jegyzı 
Határidı: azonnal illetve értelem szerint 
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Képviselıi indítványok, javaslatok 
 
Kampel Lászlóné képviselı javaslata az, hogy a lakosság részére rendezett március 15-i 
ünnepség az iskolások mősorával együtt, március 12-én délután kerüljön megrendezésre. 
 
Kiss Lajos képviselı, mint iskolaigazgató egyetért a javaslattal. 
 
 Állásfoglalás: a képviselı-testület egyhangúlag elfogadta Kampel Lászlóné képviselı 
javaslatát. A testült felhatalmazza polgármesterét  a további intézkedés megtételére. 
 
 
Dobóné Koncz Judit képviselı tájékoztatást kér Tóth Imréné dr. jegyzıtıl a szavazatszámláló 
bizottsági tagok személyének megválasztására vonatkozó jogszabályokról. Érdeklıdik, hogy a 
határidık betartásához megfelelı-e munkatervben megjelölt március 19-i soron következı 
ülésen a javaslatokat megtenni és elfogadni. 
 
Tóth Imréné dr. jegyzı válaszában elmondja, hogy a választásról szóló törvény kimondja, 
hogy a helyi választási iroda mellett szavazatszámláló bizottságot is kell választani. A négy 
évvel ezelıtt megválasztott tagok mandátuma lejár, a bizottság újrafelállítása vált 
szükségessé. Szavazókörönként 3 bizottsági tagot kell választani és szükséges számban 
póttagot. A településen 3 szavazókör mőködik, ezért 9 bizottsági tagot kell megválasztani és 
legalább 4-5 fı póttagot, akik mozgathatók.  A tagok, a póttagok és a pártok által delegált 
személyek egyenrangúak a szavazás lebonyolításánál. A választási törvény szerint a 
szavazatszámláló bizottság tagjaira a HVI-vezetı tesz javaslatot. Az elıkészítés már 
folyamatban van, a korábbi tagok megkeresése és tájékoztatása megtörtént. Valamennyi 
megkérdezett személytıl visszaérkezett a nyilatkozat és egy személy kivételével mindenki 
vállalja a tagságot a következı négy évre. Továbbra is javasolja ezeket a személyeket a 
bizottságokba, hiszen már több éves gyakorlattal rendelkeznek. A jogszabályi változások, a 
rengeteg információ és feladat miatt a bizottsági tagok részére a választás elıtt oktatást fog 
tartani. Amennyiben a képviselı-testület tagjainak van újabb személyek javaslatára 
kezdeményezése, kéri idıben a javaslat megtételét, hogy a szükséges intézkedéseket a 
határidı lejárta elıtt meg tudja tenni. Elmondja, hogy a bizottság tagjait a képviselı-testület 
titkos szavazással választja meg legkésıbb a választás elıtt 21 nappal. 
 
Ördög Jakab polgármester megkérdezi a testület tagjaitól, hogy esetleg úgy látják, hogy nem 
megfelelı az eddigi szavazatszámláló bizottság összetétele. Meglátása szerint ezek a tagok 
már sok tapasztalattal rendelkeznek és felelısséggel végezték munkájukat. Az évek során 
soha nem adódott probléma és nem érkezett javaslat arra sem, hogy a bizottság tagjait újra 
kell választani. 
 
Dr. Béres Imre Sándor képviselı véleménye az, hogy az eddigi tagok mandátuma lejár, ezért 
új személyek választását javasolja. 
 
Kampel Lászlóné képviselı nem vitatja az eddigi személyek munkáját, de ık már több éven 
keresztül részt vettek ebben a bizottságban. Egyetért Dr. Béres Imre Sándor javaslatával, mely 
szerint idıszerő új tagok választása.  
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Tóth Imréné dr. jegyzı tájékoztatja a testület tagjait, hogy a rendelkezésére álló adatok 
bizonyítják, hogy összeférhetetlenség nem áll fent. A megelızı négy év során meggyızıdött 
arról, hogy a bizottság tagjai feladatukat pártatlanul és felelısségteljesen hajtják végre. A 
képviselıi hozzászólások alapján kezdeményezi soron kívüli testületi ülés megtartását. 
Kéri a testület tagjait, hogy a határidık betartása miatt a következı hét szerdáig tegyék meg a 
személyekre vonatkozó javaslataikat. 
 
Ördög Jakab polgármester javaslatot tesz a soron kívüli testületi ülés idıpontjára. 
 

Állásfoglalás: a képviselı-testület a javaslatot egyhangúlag elfogadta, mely szerint a 
soron kívüli testületi ülés idıpontja 2010. március 11. csütörtök 16.00 óra 

 
 
A képviselık az ülés végén kötetlen beszélgetést folytattak a Trianoni emlékmő 
megvalósításáról. 
 
Mivel több kérdés, hozzászólás nem volt Ördög Jakab polgármester megköszönte a 
megjelenést és az ülést berekesztette. 
 

kmf. 
 
 
 
 

Tóth Imréné dr.        Ördög Jakab 
jegyzı         polgármester 

 
 
 
 

Kiss Lajos  Koncz József 
jegyzıkönyv hitelesítık 


